
Mondelinge vraag van Johan Pauly (N-VA) over whatsappgroepen 
 
De heer Johan Pauly: 
Collega’s, gedeputeerden, voorzitter.  In de beleidsverklaring 2017 hebt u verklaard dat u de innovatieve vorm 
van buurtpreventie, zoals whatsappgroepen worden genoemd, naar een provinciaal niveau wil tillen.  U zou dat 
doen via een website, een introductiefilmpje en ondersteunende materialen, zodat ook andere gemeenten met 
dit project konden starten. 
 
In de beleidsverklaring 2018 hebt u nogmaals verklaard dat de provincie Limburg deze whatsappgroepen zou 
blijven ondersteunen binnen het wettelijk federaal kader en op voorwaarde dat de regie bij de gemeenten, de 
steden of de politiezones blijft. 
 
Ik heb daar een paar vragen over.  Ik had graag een stand van zaken gekregen over hoever het staat met de 
website, het filmpje en de ondersteunende materialen.  Hoe vaak is hiervan gebruik gemaakt?  Hoe ondersteunt 
u momenteel de whatsappgroepen binnen het wettelijk kader?  Hoeveel whatsappgroepen zijn er in Limburg en 
welke ondersteunt de provincie? 
 
De heer Ludwig Vandenhove: 
Mijnheer Pauly, ik kan daar heel kort over zijn.  Beleid is uiteraard een kwestie van prioriteiten, ook qua 
veiligheid.  Ik denk dat ik al een paar keer gezegd heb dat dat inderdaad niet de superprioriteit is.  Maar goed, 
wij verschillen daarover van mening. 
 
Wij wachten nog altijd op die omzendbrief van Binnenlandse Zaken.  Ik weet dat u zegt –ik heb dat al eens 
geantwoord- dat er geen enkele reden is om op die omzendbrief van de minister van Binnenlandse Zaken te 
wachten.  Wij vinden van wel.  Als ik zeg “wij”, dan heb ik het niet alleen over mijzelf, maar uiteraard ook over de 
politiezones.  U weet dat de gouverneur regelmatig overleg pleegt met de politiezones in Limburg.  Ik heb u ook, 
denk ik, vorig jaar in detail geantwoord wat wij vinden, waaraan een whatsappgroep zou moeten voldoen.  Wij 
oordelen dat we beter wachten op die omzendbrief vooraleer we officieel iets gaan verspreiden naar de zones 
toe.  Ik kan dus op uw andere vragen kort antwoorden. 
 
Deze materialen bestaan nog niet want, inderdaad, wij wachten op die omzendbrief.  Iedereen die vragen heeft, 
proberen wij zo goed mogelijk verder te helpen, niet alleen wat de whatsappgroepen maar ook wat de BIN’s 
betreft. 
 
Hoeveel whatsappgroepen zijn er op dit moment in Limburg?  Wij zouden het eerlijk gezegd niet weten.  Ik lees 
het ook regelmatig in de krant.  Ik heb gisteren nog gelezen dat er in Zutendaal een opgericht is.  Vermits wij 
nogal grote voorstander zijn van officiële criteria waaraan die whatsappgroepen zouden moeten voldoen en wij 
daarover ook een afspraak hebben met de verbindingsofficier van de politie die hier in huis zit en wachten op het 
initiatief van het kabinet van minister Jambon, hebben wij daar tot nu toe nog niks rond gedaan.  Ik weet dat u 
nu gaat zeggen dat u zelf contact hebt gehad met minister Jambon en dat die daar geen initiatief gaat rond 
nemen.  Ik kan natuurlijk alleen maar voortgaan op de informatie … 
 
De heer Johan Pauly: 
Dan weet u meer dan ik.  U weet wat ik ga zeggen. 
 
De heer Ludwig Vandenhove: 
Ik dacht dat u dat in een vorige repliek gezegd had. 
 
Uiteraard baseer ik mij daarop.  Ik hoop dat u dat begrijpt, zonder mijn verantwoordelijkheid te willen ontlopen, 
verre van.  Veiligheid is natuurlijk … 
 
De heer Johan Pauly: 
U probeert mij dingen te laten zeggen die ik niet zeg. 
 
De heer Ludwig Vandenhove: 
… een bevoegdheid die een stuk bij mij zit maar ook voor een groot stuk niet bij mij zit.  Wat dat stuk betreft, is 
het onder andere de verbindingsofficier die die contacten legt. 
 
De heer Johan Pauly: 
Dus als ik het goed begrijp uit uw antwoord, gaat u niks doen.  U hebt vorig jaar niks gedaan.  U gaat dit jaar 
niks doen.  U hebt het twee keer opgenomen in uw beleidsverklaring en u gaat niks doen.  U gaat afwachten, 
afwachten, afwachten.  Uit al uw antwoorden bleek “afwachten”. 
 
De heer Ludwig Vandenhove: 
Ja. 



De heer Johan Pauly: 
U gaat dus niets doen.  Zeg dat aub ook duidelijk tegen alle gemeentebesturen.  U kan misschien op uw website 
zetten, of in de brieven die u rondstuurt: “Wij doen niets.  Als provinciebestuur doen wij daar niets aan”.  Dan 
weten de gemeentebesturen tenminste wat ze wel kunnen doen. 
 
U verstopt u achter “wij moeten wachten op het federale niveau”.  U moet niks.  Stuur gewoon een brief naar alle 
gemeentebesturen.  U bent tegenwoordig toch aan het communiceren naar alle gemeentebesturen.  Pak dat dan 
ineens mee en zeg “Wij als provinciebestuur doen niks.  Wij vinden whatsappgroepen geen prioriteit.  Wij willen 
dit niet ondersteunen.  Jullie doen het maar zelf”.  Dan moeten de meeste buurtpreventies niet meer wachten op 
de provincie.  De meeste buurtpreventies waren op jullie antwoord, op jullie initiatief aan ’t wachten.  Ze hebben 
twee jaar lang gewacht op iets wat nooit zou komen. 
 
De heer Ludwig Vandenhove: 
Mijnheer Pauly, ik laat de interpretatie voor u.  Ik ga zeker en vast geen brief sturen dat we niks doen.  Ik 
antwoord nogmaals dat we inderdaad prioriteiten leggen en dat we in deze, dit in afspraak met de 
verbindingsofficier, afgesproken hebben dat we effectief wachten op een initiatief vanuit het kabinet van 
Binnenlandse Zaken.  Ik wil dan terugnemen dat u dat zou gezegd hebben.   
 
Er is nu een omzendbrief over de BIN’s.  Op een bepaald ogenblik was er het voorstel om voor al dat soort 
initiatieven dat in buurten kon genomen worden een soort reglementering op te maken die voor heel België zou 
gelden.  En inderdaad, daar wachten wij op.  Ik heb dat hier trouwens nog eens geantwoord.  Dat is een 
beslissing die ik samen genomen heb met de mensen die voor de veiligheid instaan hier op het provinciale 
niveau. 
 
De heer Johan Pauly: 
Nogmaals, ik besluit, u doet niks. 
 
 


